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Protokół nr X 

z X sesji Rady Miejskiej w Wąwolnicy 

z dnia 27 marca 2025 r. 

 

X sesja odbyła się w Urzędzie Miejskim w Wąwolnicy, ul. Lubelska 39. 24-160 Wąwolnica 

Obrady rozpoczęto 27 marca 2025 r. o godz. 08:00. a zakończono o godz. 11:31 tego 

samego dnia. 

Otwarcie Sesji. 

Przewodnicząca na wstępie przywitała wszystkich zebranych na obradach Radnych, 

Pana Burmistrza,  Główną księgową, pracowników Urzędu Gminy, gościa – Geodetę 

Powiatowego Mariusz Kasprzaka, mieszkańców oglądających sesję online. 

Przewodnicząca poinformowała, że sesja jest nagrywana, nagranie zostanie 

umieszczone na stronie BIP oraz na stronie Gminy Wąwolnica. 

Przewodnicząca oficjalnie otworzyła sesję Rady Miejskiej. Następnie w oparciu o listę 

obecności, Przewodnicząca stwierdziła, że na sali obecnych jest 15 z 15 radnych, co 

stanowi wymagane kworum do podejmowania uchwał. Kworum zostało również 

potwierdzone na tabletach.  

Sesja została zwołana prawidłowo. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Elżbieta Gąsiorowska 

2. Wanda Gąsiorowska 

3. Renata Hejno 

4. Robert Kałdonek 

5. Dorota Kolibska 

6. Przemysław Kowalski 

7. Sylwia Musiatowicz 

8. Bartłomiej Rukasz 

9. Michał Sadurski 

10. Monika Stadnicka 

11. Ewelina Stefaniak 

12. Alina Szumiata 

13. Iwona Taborek 

14. Elżbieta Tomaszewska 

15. Monika Wargocka 

 

Porządek obrad Radni otrzymali w materiałach. Przewodnicząca zapytała Radnych o 

propozycje zmian do zaproponowanego porządku obrad. Nikt nie wnioskował o zmianę 

porządku obrad. Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad:  
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1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad X Sesji. 

3. Wystąpienie Geodety Powiatowego ze Starostwa Powiatowego w Puławach. 

4. Informacja o działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2025 rok.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 2025 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Lubelskiemu 

w zakresie poniesienia kosztów opracowania dokumentacji technicznej na zadanie  

pn. Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 830 w zakresie budowy chodnika w msc. 

Zgórzyńskie-Rogalów - etap I. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Lubelskiego w zakresie czyszczenia rurociągu kanalizacji burzowej w ciągu drogi 

wojewódzkiej  

nr 830 w gminie Wąwolnica. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania publicznego zarządzania 

drogą wojewódzką nr 830 w gminie Wąwolnica oraz udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Lubelskiego w zakresie całorocznego utrzymania chodników, 

kanalizacji burzowej oraz zieleni znajdujących się w pasie drogowym DW 830 na 

terenie gminy Wąwolnica. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu Ogólnego Gminy 

Wąwolnica. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych  

i Administracji za pośrednictwem Wojewody Lubelskiego, o zmianę urzędowego 

rodzaju miejscowości Wąwolnicy-Kolonii. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Unia Miasteczek 

Polskich 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o pomoc w likwidacji nadal 

trwającego systemu komunistycznego, zarządzanego przez nielegalnie działające 

organizacje partyjne i sędziowskie oraz o podjęcie współpracy z (URZĘDEM 

CYWILNEJ i DEMOKRATYCZNEJ KONTROLI) z UCiDK , w celu wprowadzenia ładu 

konstytucyjnego, tak, aby Naród Polski mógł sprawować władzę bezpośrednio 

zgodnie z art. 4 KRP. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w obronie konstytucyjnej zasady 

niezawisłości i niezależności sędziów polskich. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Wąwolnicy. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie sesji 
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Ad. 3. Wystąpienie Geodety Powiatowego ze Starostwa Powiatowego w Puławach.  

Przewodnicząca oddała głos Panu Mariuszowi Kasprzakowi Geodecie Powiatowemu, 

który zapoznał Radnych z planowaną modernizacją ewidencji gruntów, która będzie 

realizowana na  terenie Gminy Wąwolnica, a konkretnie na 13 obrębach, bowiem w 4 

obrębach taka modernizacja już się odbyła, to są Łąki, Wąwolnica Zarzeka i Zgórzyńskie. 

Podczas swojej wypowiedzi podkreślił modelowy, wielotorowy sposób powiadomienia 

mieszkańców w naszej gminy o podjętych działaniach modernizacji gruntów i budynków. 

Bardzo ważne jest, żeby mieszkańcy wiedzieli  co jest robione i żeby brali w tym czynny 

udział, zwłaszcza, że pomiary geodezyjne są bardzo drogie, a w tym wypadku są ustalane 

użytki i budynki, za które to czynności koszty ponosi starosta. Każdemu mieszkańcowi, 

każdemu właścicielowi nieruchomości przysługuje możliwość zapoznania się z tym 

projektem. 

Z uwagi na problemy z nagłośnieniem, Przewodnicząca ogłosiła 5 min. Przerwy 

technicznej. 

Po przerwie Przewodnicząca wznowiła obrady.  Na Sali obecnych 14 Radnych. Radna 

Ewelina Stefaniak, w porozumieniu z Przewodniczącą opuściła obrady.  

Przewodnicząca ponownie oddała głos Mariuszowi Kasprzakowi- Geodecie 

Powiatowemu, który kontynuował omawianie zagadnień związanych z modernizacją 

geodezyjną gruntów i budynków.  Zwrócił szczególną uwagę na weryfikację przez 

mieszkańców danych adresowych, gdyż to ułatwi korespondencję z nimi.  

Omówił również konsekwencje, jakie mogą zaistnieć w przypadku niemożności 

skontaktowania się z poszczególnymi mieszkańcami.  

.  

Radni na bieżąco zadawali pytania, na które Geodeta Powiatowy udzielał stosownych 

odpowiedzi.  

Po wyczerpaniu tematu Burmistrz podziękował panu kierownikowi za czas, który  

poświęcił naszej gminie.To były spotkania do późnych godzin wieczornych i przy tej okazji 

podziękował mieszkańcom, którzy swoją frekwencją przede wszystkim pokazali duże 

zainteresowanie tą tematyką. 

Ad. 4. Informacja o działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Przewodnicząca oddała głos Burmistrzowi, który w sprawozdaniu przedstawił 

zagadnienia, jakimi zajmował się w okresie międzysesyjnym, mówi m.in. o inwestycjach i 

poziomie ich zaawansowania: 

-Zadanie pod nazwą Mój Targ, czyli zadanie dotyczące kompleksowej, całościowej 

modernizacji placu targowego w miejscowości Wąwolnica wraz z jego funkcjonalnym 

połączeniem z Rynkiem miejskim i Placem Maryjnym. Odbyły się dwie narady. 
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Wykonawca realizuje zadanie w dosyć dużym zakresie. Aktualnie odbywają się prace 

ziemne oraz wykonanie kanalizacji deszczowej. 

Termin zakończenia prac  to 28 sierpień '26 roku. Kwota zadania to 6 mln 264 tys. 360 zł 

10 gr. Na to zadanie pozyskaliśmy środki  z Polskiego Ładu w kwocie 5 mln 100 tys. zł. 

- Przebudowy ujęcia wody w miejscowości Rąblów, ujęcie wody zasilające kilka 

okolicznych miejscowości. Tutaj również odbyła się narada inwestorska. Wykonawca 

Edbar Edmund Baraniecki z Lublina bez przeszkód realizuje to zadanie. Koszt zadania 2 

mln 583 tys. zł, z czego  1 mln 800 pozyskane ze środków z Polskiego Ładu. 

- Rozbudowa oraz integracja systemów informatycznych wraz z uruchomieniem e-usług 

oraz dostawą sprzętu informatycznego w ramach projektu Rozwój usług elektronicznych 

oraz wzmocnienie stopnia cyfryzacji Urzędu Gminy Wąwolnica. Podpisana została 

umowa  25 lutego na te usługi. Na ten cel pozyskaliśmy dofinansowanie z Krajowego 

Programu Odbudowy,  ze środków unijnych w kwocie 1 mln 25 tys. zł. 

Wartość zadania 1 mln 217 tys. 331 zł, a realizacją będzie zajmowała się firma MikroBIT 

z Lublina. 

 

- Koncepcja zagospodarowania tej przestrzeni centralnej w miejscowości, w mieście 

Wąwolnica. 

Przetarg na to zadanie wygrała pracownia architektoniczna Marka z Puław Janusz 

Gąsiorowski i Tomasz Kozłowski. Wartość zadania 152 tys. 520 zł. Zakres rzeczowy - to 

dokumentacja projektowa obejmująca wykonanie wielobranżowej dokumentacji 

projektowej oraz kosztorysowej w zakresie realizacji zadania wraz z uzyskaniem 

wymaganych opinii i uzgodnień niezbędnych do uzyskania decyzji o pozwoleniu na 

budowę. Czas realizacji wykonania tego projektu to 100 dni od dnia podpisania umowy, 

czyli mniej więcej  do końca czerwca tego roku, a  to się zbiegnie z naborem, do którego 

chcemy oczywiście wystartować o środki zewnętrzne, środki unijne. Jest to w zasadzie 

jedyna możliwość, żeby w najbliższym czasie pozyskać tak duże, konieczne środki na 

rewitalizację centrum miejscowości. 

- Budowa placu zabaw w miejscowości Łopatki przy dawnej szkole. Tutaj ze środków 

funduszu sołeckiego zostały zakupione i zamontowane urządzenia dla dzieci. Wartość 

zadania 27 tys. 475 zł 74 gr. 

- Przebudowa placu przy Ochotniczej Straży Pożarnej w Wąwolnicy. Modernizacja oraz 

zagospodarowanie obiektu. Wartość tego zadania to 105 tys. 817 zł 48 gr. Wykonawcą 

jest firma Art Bruk z Miłocina. Trwają obecnie czynności odbiorowe  tego zadania. 

Przy okazji Burmistrz zwrócił uwagę na piękne kwiatki, które się pojawiły przy tym 

obiekcie. 

Złożył podziękowanie dla pani obecnej radnej Eli Gąsiorowskiej oraz pani Dyrektor 

biblioteki Monice Boruch. Można podziwiać nie tylko piękny plac manewrowy, ale również 

ukwiecenie tego miejsca, za co bardzo dziękuję 

- Przebudowa sieci wodociągowej, oświetlenia drogowego wraz z przebudową 

nawierzchni ulicy Dulęby w Wąwolnicy. Tutaj zostały wznowione prace. Realizatorem 
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zadania jest firma Tar-Max Tomasz Rzucidło ze Strzeszkowic Dużych. Koszt zadania to 

1 mln 537 tys. 682 zł 27 gr. 

Prace trwają i mamy nadzieję, że wykonawca zmieści się w terminie, który został ustalony 

w umowie. 

-Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych.-  Został złożony wniosek na modernizację drogi 

gminnej 

w miejscowości Celejów, w tak zwanych Iłkach przy młynie. Chcemy rozpocząć 

przebudowę tego odcinka, który był już omawiany. Obecnie czekamy  na weryfikację 

naszego wniosku. 

- Odbyła się sesja sołtysów. Głównym punktem sesji sołtysów była prośba o 

zaangażowanie się 

w trwającą  już teraz na terenie naszej gminy modernizację ewidencji gruntów i budynków. 

Proces niezwykle złożony, niezwykle ważny. Burmistrz podziękował wszystkim 

zaangażowanym za szerzenie tej informacji. Stąd też taka wyszła propozycja, żeby i sesja 

sołtysów, 

i spotkania z mieszkańcami w tym temacie się odbyły. To nie są czynności obowiązkowe,  

ale konieczne, żeby dotrzeć z tą właściwą informacją do naszych mieszkańców. Zebrania 

odbyły się 

w 7 miejscowościach: w Karmanowicach, Łopatkach, Celejowie, w Hucie, w 

Bartłomiejowicach, w Rogalowie  i w Rąblowie. A udział w tych spotkaniach wzięli obecny 

dzisiaj kierownik Wydziału Geodezji Powiatu Puławskiego, pan Mariusz Kasprzak, oraz 

prezes firmy Geores pan Rafał Kraska, główny wykonawca tego zadania. 

 

-Burmistrz uczestniczył w dwóch spotkaniach Lokalnej Grupy Działania Zielony Pierścień. 

Spotkania dotyczyły naborów, jakie  w tym roku będą miały miejsce. Zachęcał do tego, 

żeby przyjrzeć się możliwościom, jakie Lokalna Grupa Działania proponuje. Nabory 

odbędą się w drugiej połowie roku. 

Burmistrz zachęcał do kontaktu z przedstawicielami Lokalnej Grupy Działania. 

Odbyło spotkanie  z Zarządem Powiatu Puławskiego w sprawie modernizacji naszych 

dróg powiatowych. To jest jedna  z naszych takich bolączek, gdzie chcemy bardzo mocno 

włączyć się w ten proces modernizacji. Kolejne spotkanie jest zaplanowane w przyszłym 

tygodniu. Tak to ułożyliśmy, bo chcielibyśmy zdecydowanie, mimo obecnych, możliwości 

finansowych Powiatu zacząć chociażby te prace związane z geodezją, z wytyczeniem 

odpowiednich traktów, dróg, które zwyczajowo kiedyś były budowane na innych 

zasadach. Dzisiaj te drogi trzeba, mówiąc kolokwialnie prostować. I chcemy jak 

najszybciej, tutaj motywować Powiat, ale też uczestniczy w tym procesie, tak żebyśmy 

mogli w miarę sprawnie przystępować do modernizacji tych dróg. 

 

- Kolejna informacja dotyczy narady inwestorskiej w naszej parafii w Wąwolnicy. Narada 

dotyczyła modernizacji obiektów parafialnych – plebanii i organistówki, na którą gmina 

Wąwolnica pozyskała środki zewnętrzne z programu Polski Ład w kwocie 3,5 mln zł. 
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Prace przebiegają sprawnie. Zakończenie tego zadania przewidziane jest na koniec tego 

roku. 

- Kolejna informacja, taka z cyklu informacji kulturalnych. Odbył się Dzień Kobiet w naszej 

Ochotniczej Straży Pożarnej. 

Burmistrz podziękował wszystkim zaangażowanym, na czele z panią Dyrektor Domu 

Kultury , pracownikom, organizacjom m. in. Babki z Pomysłem bardzo mocno włączyły się 

w organizację tego wydarzenia, ale też inne organizacje, stowarzyszenia, Koła Gospodyń 

Wiejskich. 

Niestety nie mógł uczestniczyć w tym wydarzeniu, ale słyszał same dobre, piękne, 

wzniosłe rzeczy na ten temat.I frekwencja, i zadowolenie naszych pań było ogromne. Były 

koncerty, były wiersze, dużo pięknych, pięknych gestów, pięknych zdarzeń. Przy tej okazji 

jeszcze raz złożył życzenia z okazji Dnia Kobiet.  

- Kolejna informacja - odbył się w Zespole Szkolno- -Przedszkolnym w Wąwolnicy Dzień 

Patrona. Patronem jest prymas Stefan Wyszyński. Piękne, wzniosłe wydarzenie, piękne 

występy, za co też Burmistrz bardzo serdecznie pogratulował i podziękował całemu 

środowisku szkolnemu, na czele z panią dyrektor Izabelą Stelmach. 

 

Burmistrz przedstawił również ogłoszenia dotyczące sprzątania Świata w mieście i gminie 

Wąwolnica, które odbędą się 5 kwietnia. 

Burmistrz zachęcał mieszkańców do tego, aby wziąć w tej akcji udział. Oczywiście jest to 

akcja dobrowolna, ale bardzo szczytna, bardzo piękna. Podkreślił, że zwyczajowo bardzo 

chętnie biorą w tym udział najmłodsi,  małe dzieci, ale też i nasi seniorzy, którzy bardzo 

aktywnie przyczyniają się do tego, że nasza  przestrzeń publiczna jest czystsza. Jest taki 

bardzo dobry przykład, na który warto spojrzeć i wziąć przykład do siebie i też w tym 

sprzątaniu wziąć udział. 

 

- Kolejna informacja dotyczy mobilnego punktu rekrutacji. To dotyczy Wojskowego 

Centrum Rekrutacji WCR. 8 kwietnia w naszym Urzędzie Miasta, dokładnie w tej Sali 

odbędzie się spotkanie. Będzie działał mobilny punkt rekrutacji. Będzie można przyjść, 

dowiedzieć się. Zasięgnąć informacji na temat rekrutacji do Wojska Polskiego. Można 

będzie też uzyskać informacje na temat tak zwanego przeszkolenia wojskowego. 

Państwo polskie podjęło takie działania, aby każdy, dosłownie każdy, kto chce, może takie 

szkolenie bodajże 27-dniowe przejść i nabyć tą podstawową wiedzę na temat 

posługiwania się bronią,  na temat sposobów, zachowań, jeżeli chodzi o obronę własną, 

obronę bliskich, obronę dobytku. Warto się tym zainteresować. 

 

- Kolejna informacja dotyczy zaproszenia na koncert dla rodziny. Burmistrz przy tej okazji 

zaprosił wszystkich mieszkańców na ten koncert. To jest tak zwane wiosenne spotkanie 

artystyczne. Koncert odbędzie się 27 kwietnia, w niedzielę, o godzinie 16:00. Wystąpią 

Bystrzacy, ale też gościnnie wystąpi zespół z Łukowa pod nazwą Krople Rosy. Te dwa 

zespoły – i Bystrzacy,  ale też Krople Rosy z Łukowa będą reprezentowały województwo 
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lubelskie, ale też Polskę na Międzynarodowym Festiwalu Muzyki i Tańca „Ohrid – city of 

light” w Macedonii. 

Burmistrz zachęcał do tego, abyśmy uczestniczyli i wsparli również finansowo, bo też jest 

taki cel, żeby pomóc tym zespołom wystąpić na tym międzynarodowym festiwalu.  

Burmistrz wspomniał postać zmarłego doktora Józefa Patyry, wieloletniego lekarza 

rodzinnego oraz pediatry, który leczył w wielu naszych miejscowościach, również 

Wąwolniczan, w latach 80. i 90. 

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2025 rok.  

Projekt uchwały, którego wnioskodawcą był Wójt Gminy był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji. Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca obrad wspólnego posiedzenia Komisji Monika Stadnicka przekazała, że 

obie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

Radni nie zabierali głosu. Przewodnicząca  odczytała projekt uchwały, który następnie 

poddała pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wąwolnica na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Elżbieta Gąsiorowska, Wanda Gąsiorowska, Renata Hejno, Robert Kałdonek, Dorota 

Kolibska, Przemysław Kowalski, Sylwia Musiatowicz, Bartłomiej Rukasz, Michał Sadurski, 

Monika Stadnicka, Alina Szumiata, Iwona Taborek, Elżbieta Tomaszewska, Monika 

Wargocka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Stefaniak 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr X.61.25  w sprawie uchwały zmian w budżecie 

gminy Wąwolnica na 2025 rok.  została podjęta. 

 



8 
 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 2025 r.  

Projekt uchwały, którego wnioskodawcą był Burmistrz Gminy był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji. Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca obrad wspólnego posiedzenia Komisji  Monika Stadnicka przekazała, że 

obie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

Radni nie zabierali głosu. Przewodnicząca zamknęła dyskusję,  odczytała projekt 

uchwały, który poddała pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Elżbieta Gąsiorowska, Wanda Gąsiorowska, Renata Hejno, Robert Kałdonek, Dorota 

Kolibska, Przemysław Kowalski, Sylwia Musiatowicz, Bartłomiej Rukasz, Michał Sadurski, 

Monika Stadnicka, Alina Szumiata, Iwona Taborek, Elżbieta Tomaszewska, Monika 

Wargocka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Stefaniak 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr X.62.25  w sprawie zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej na 2025 r. została podjęta. 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu 

Lubelskiemu w zakresie poniesienia kosztów opracowania dokumentacji technicznej na 

zadanie pn. Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 830 w zakresie budowy chodnika w msc. 

Zgórzyńskie-Rogalów - etap I. 01:08:07.920 

Projekt uchwały, którego wnioskodawcą był burmistrz Wąwolnicy, był omówiony na 

wspólnym posiedzeniu komisji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczącą wspólnego posiedzenia komisji Monikę 

Stadnicką o opinię. 
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Przewodnicząca przekazała, że obie komisje zaopiniowały uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Elżbieta Tomaszewska stwierdziła że będzie przeciwna tej uchwale z uwagi na fakt, że  

2 lata temu wszyscy radni ówczesnej kadencji, łącznie z tymi, którzy są obecni tutaj na 

sali, 

uchwalali uchwałę w zasadzie niemalże identycznej treści, tylko dotyczyła budowy 

chodnika w Celejowie. O ten odcinek chodnika, w tym miejscu mieszkańcy ubiegają się 

od lat już kilkunastu. I przez ostatnie kilka lat na zebraniach przekonywani byli,  że 

wreszcie nastąpi realizacja tego przedsięwzięcia, co też było poparte właśnie tą uchwałą. 

Ta jest identyczna, dotyczy innego odcinka. Z punktu widzenia Radnej budowa tam 

chodnika, względnie pobocza, bo mogłoby być to i pobocze czy tak zwana opaska 

bezpieczeństwa, jest w Celejowie po prostu konieczna. Tam było kilka wypadków 

śmiertelnych i odcinek, który mimo, że jest ograniczenie, często przybiera 

formę trasy szybkiego ruchu. Będzie przeciwna,  bo wielu mieszkańców poczuje się w tym 

momencie bardzo zawiedzionych,  że ta inicjatywa spełzła na panewce z niezrozumiałych 

dla nas powodów.  

- Bartłomiej Rukasz wyraził swoje stanowisko w tej sprawie. Dwa lata temu, głosował 

właśnie za przyjęciem właśnie funduszy na tą inwestycję w kwocie 100 tys., tylko niestety 

spotkaliśmy się później z przykrą sprawą,  jaką jest koszt tej inwestycji. 

Jak najbardziej chciał, żeby powstał ten chodnik, natomiast sama dokumentacja 

techniczna kosztowałaby w granicach 500 tys. Sama realizacja by kosztowała kilka 

milionów. Powtórzył to, co mówił na komisji. Jeżelibyśmy dostali takie samo 

dofinansowanie jak w przypadku chodnika w Łąkach, nawet by się nie zastanawiał.  Tak 

naprawdę wtedy każda część naszej gminy byłaby po prostu zachodnikowana. To, że 

radna głosuje przeciwko, w ocenie radnego skłóca nasze miejscowości i rzutuje na inne 

miejscowości. 

Głos zabrał Burmistrz, który przypomniał to, o czym mówił już na komisji, że wyszedł z 

inicjatywą, że jeżeli będzie remont tej drogi czy modernizacja ze strony Województwa, 

chcemy właśnie, żeby przy okazji Województwo wykonało te prace, czy wykonało jakiś 

chodnik, czy trakt pieszo-rowerowy. Niestety na chwilę obecną nas po prostu na to nie 

stać. Sugerował, żeby zacząć spokojniej może mniejsze inwestycje. Jeżeli znajdą się 

fundusze, jak najbardziej jest za tym, aby w Celejowie powstało jak najwięcej chodników. 

                                                                                                                                                

- Michał Sadurski - (Ad Vocem) do słów radnego B. Rukasza, rozumie, że pan radny 

dysponuje wiedzą, że  100 tys. na pewno wystarczy na przygotowanie dokumentacji i w 

tym momencie może to zagwarantować, że my tutaj podejmiemy uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej  i na pewno ta dokumentacja powstanie, i te pieniądze nie 

zostaną po prostu zamrożone w budżecie. 
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- Elżbieta Tomaszewska (Ad Vocem) do słów radnego B. Rukasza, uważa, że doskonale 

spełnia się w roli parasola ochronnego bardzo mu to dobrze wychodzi, z tym, że w tej roli 

potrzeba by trochę jeszcze wiedzy merytorycznej, żeby tak do końca ją spełnić i o to prosi 

radnego w wypowiedziach. Skoro radny posiada tak szeroką wiedzę  dotyczącą budżetu, 

kosztów dokumentacji, kosztów chodnika, gdzie jest droższy, gdzie jest tańszy, to 

chcieliby, żeby się  z podzielił tą wiedzą. Odnośnie zarzutu skłócania, być może, niemniej 

dodała, że nie jest przeciwko żadnej inwestycji, co wybrzmiewa w jej głosowaniach. 

Podkreśliła, że 2 lata temu podejmowaliśmy decyzje. I teraz w zasadzie nie ma 

racjonalnych argumentów przemawiających za zmianą tej decyzji. Nie słyszała przez te 2 

lata  w wypowiedziach pana Burmistrza, żeby to było drogie. 

Owszem, jedno pismo wpłynęło, z Urzędu Marszałkowskiego, które nie było tu 

prezentowane, tylko na zebraniach wiejskich. Radna głosuję przeciw, bo nie mogłaby 

spojrzeć w oczy mieszkańcom Celejowa. Mieszkańcom, którzy brali udział  w 

kilkudziesięciu spotkaniach, na których mieli obiecywany ten chodnik. I to, że po Łąkach, 

po zbudowaniu chodnika  w Łąkach zajmiemy się Celejowem. Teraz w zasadzie nie ma 

racjonalnych argumentów przemawiających za zmianą tej decyzji. 

Radny M. Sadurski zwrócił się do Radnego B. Rukasza, chciał uzyskać tą gwarancję, że 

ta dokumentacja powstanie. 

Radny B. Rukasz nie może dać gwarancji, ale zrobi wszystko, żeby powstała. 

Przypomniał, że wykonanie dokumentacji wiąże się z wieloma problemami, przytoczył 

przykład Celejowa, gdzie proces wykonania dokumentacji niósł za sobą wiele utrudnień 

technicznych, min. wykup działek, koszty geodezyjne. 

W dalszej części odbyła się dyskusja podczas, której radni wyrazili swoje stanowiska 

odnośnie realizacji dokumentacji na nowy odcinek chodnika. Radni Celejowa, czują się 

zawiedzeni, ponieważ kwestia dokumentacji na chodnik w Celejowie procedowana od 

dwóch lat, w tym momencie schodzi na dalszy plan, natomiast obecnie przystępuje się do 

realizacji nowego zadania, które tak naprawdę nie wiadomo, czy zostanie zrealizowane. 

Obawiają się, że pieniądze podobnie jak to było w przypadku Celejowa zostaną 

zamrożone w budżecie.  

Burmistrz prosił, żeby nie podnosić jakichś emocji zbędnych, bo te tematy były już tyle 

razy omawiane. I trochę jest zdziwiony, że z ust pani radnej Tomaszewskiej pada 

stwierdzenie, cytuję, że nie ma żadnego argumentu finansowego. Żaden argument 

finansowy nie padł.  Rozmowy toczą się od 2 lat. Przypomniał Radnej, ale też wszystkim 

Radnym i wszystkim nas słuchających, że ten temat podjęli i bardzo byli za tym, żeby 

rozpocząć prace na temat przebudowy drogi wojewódzkiej 830 w zakresie budowy 

chodnika, zaczynając od dokumentacji technicznej. I historycznie - pierwszym krokiem, 

jaki wykonali, to wystąpili do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wydanie tzw. warunków 

technicznych, na jakich zasadach ten chodnik miałby powstać. Było wielokrotnie 

mówione, że otrzymaliśmy takie warunki, takie zasady budowania tego chodnika,  na które 

nas, tak jak pan radny Rukasz przed chwilą powiedział - nie stać. Nie stać nas z bardzo 

prostej przyczyny. Dostaliśmy informację, że na tym odcinku ma być wykonana oprócz 
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chodnika- ścieżka rowerowa,  która poszerza tą przestrzeń trakcyjną, nazwijmy to, wzdłuż 

drogi wojewódzkiej. A to wiąże się z bardzo rozbudowaną procedurą geodezyjną, ale też 

z tym tak zwanym ZRID-em, czyli związane jest to ze skorzystaniem z przepisów 

specustawy, która zakłada wykupywanie gruntów prywatnych. Kiedy rozmawiali, , razem 

z  zastępcą Burmistrza na spotkaniu z dyrektorem  Zarządu Dróg Wojewódzkich jasno 

padło, że tej procedury nie ominiemy.  I nie ma szans, żeby to ominąć. 

Oczywiście rozmawiali o kwotach szacunkowych, bo nie odbył się żaden przetarg, nie 

odbyło się żadne postępowanie. Natomiast w takiej dyskusji padła informacja, że na 

samym jakby poziomie projektowym te 100 tys. zł to jest kropla w morzu, jeżeli chodzi o 

w ogóle poziom zaangażowania środków  już na samym starcie, nie mówiąc już o 

budowaniu, które  na całej długości opiewało... To jest oczywiście pewna kwota 

szacunkowa, między 8 a być może 12–13 mln zł. Mówimy o takich środkach, na które nas 

dzisiaj nie stać i również Zarząd Dróg Wojewódzkich  i Urząd Marszałkowski nie jest w 

stanie się na tym poziomie zaangażować. Dlatego te środki przekierowaliśmy  na inne 

cele, o których niejednokrotnie na tej sali dyskutowaliśmy, więc trochę dziwi to, że padają 

stwierdzenia, że nie było żadnych argumentów, których było bardzo dużo. I ten temat 

dyskutowaliśmy. Burmistrz wyraził stanowisko, że tak jak wszyscy tu siedzimy, 

chcielibyśmy, żeby cała gmina wzdłuż drogi wojewódzkiej miała chodnik, żeby zwiększyć 

bezpieczeństwo, żeby ułatwić naszym mieszkańcom, ale też wszystkim przybyszom, 

pielgrzymom poruszanie się w trybie pieszym po naszym terenie. 

Wspomniał to, co mówił chociażby na ostatniej komisji. Na spotkaniu z marszałkiem też 

wnieśli taki postulat, żeby budowę chodnika uwzględnić w projektowaniu II etapu 

obwodnicy, która w tym momencie jest w trakcie projektowania. I etap już został 

zakończony, II etap jest w trakcie i liczymy na to,  że te koszty chodnika zostaną, w jakiej 

formie, to już zostawiamy to projektantom, bo to nie jest nasze zadanie, nie jest to nasza 

droga, tylko droga, tak jak powiedział władzom województwa, aby ten chodnik był 

wrzucony niejako w tą inwestycję. I o tym rozmawialiśmy 2 dni temu na  komisji. 

To tak tylko wtrącił odnośnie tego, że nie ma argumentów, że nie rozmawiamy o tym. A 

wydaje się, że bardzo szczegółowo o tym rozmawiamy. Burmistrz rozumie zachowanie, 

bo jest za tym, żeby ta inwestycja powstała, natomiast tylko i wyłącznie z przesłanek 

formalno-finansowych  nie jesteśmy w stanie dzisiaj tego dźwignąć. Dlatego 

przekierowaliśmy ten pomysł budowy chodnika tutaj właśnie na Zgórzyńskie – Rogalów. 

I też ta decyzja była poprzedzona wizytą w Urzędzie Marszałkowskim  i w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich. I tam usłyszeliśmy, że możemy tutaj w tym miejscu myśleć o budowie 

chodnika bez konieczności tworzenia ścieżki rowerowej, ponieważ tam tych technicznych 

możliwości na budowę ścieżki rowerowej nie ma. 

Dyskusja o przebiegu proponowanego chodnika, warunkach technicznych oraz 

niekonsekwencji władz wojewódzkich odnośnie egzekwowania konieczności budowania 

ścieżek rowerowych. 

Pełna dyskusja dostępna na nagraniu. Link do nagrania znajduje się na końcu protokółu. 
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Po wyczerpaniu tematu, przewodnicząca zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały  

i przystąpiła do przeprowadzenia głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Lubelskiemu w 

zakresie poniesienia kosztów opracowania dokumentacji technicznej na zadanie pn. 

Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 830 w zakresie budowy chodnika w msc. Zgórzyńskie-

Rogalów - etap I. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Elżbieta Gąsiorowska, Wanda Gąsiorowska, Renata Hejno, Robert Kałdonek, Dorota 

Kolibska, Przemysław Kowalski, Sylwia Musiatowicz, Bartłomiej Rukasz, Monika 

Stadnicka, Alina Szumiata, Iwona Taborek, Monika Wargocka 

PRZECIW (2) 

Michał Sadurski, Elżbieta Tomaszewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Stefaniak 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr X.63.25 w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Województwu Lubelskiemu w zakresie poniesienia kosztów opracowania 

dokumentacji technicznej na zadanie pn. Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 830 w 

zakresie budowy chodnika w msc. Zgórzyńskie-Rogalów - etap I  została podjęta. 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Lubelskiego w zakresie czyszczenia rurociągu kanalizacji burzowej w ciągu drogi 

wojewódzkiej nr 830 w gminie Wąwolnica. 

Projekt uchwały, którego wnioskodawcą był Burmistrz Wąwolnicy był omówiony na 

wspólnym posiedzeniu komisji. 

Przewodnicząca poprosiła o  przedstawienie opinii wspólnego posiedzenia komisji panią 

przewodniczącą Monikę Stadnicką. 

Przewodnicząca obrad Komisji Monika Stadnicka stwierdziła, że obie komisje 

zaopiniowały uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję.  
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Radni nie zabrali głosu. Przewodnicząca zamknęła dyskusję. Odczytała projekt uchwały, 

który następnie poddała pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Lubelskiego 

w zakresie czyszczenia rurociągu kanalizacji burzowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 830 

w gminie Wąwolnica. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Elżbieta Gąsiorowska, Wanda Gąsiorowska, Renata Hejno, Robert Kałdonek, Dorota 

Kolibska, Przemysław Kowalski, Sylwia Musiatowicz, Bartłomiej Rukasz, Michał Sadurski, 

Monika Stadnicka, Alina Szumiata, Iwona Taborek, Elżbieta Tomaszewska, Monika 

Wargocka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Stefaniak 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr X.64.25  w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Lubelskiego w zakresie czyszczenia rurociągu kanalizacji 

burzowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 830 w gminie Wąwolnica została podjęta. 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania publicznego 

zarządzania drogą wojewódzką nr 830 w gminie Wąwolnica oraz udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Lubelskiego w zakresie całorocznego utrzymania chodników, 

kanalizacji burzowej oraz zieleni znajdujących się w pasie drogowym DW 830 na terenie 

gminy Wąwolnica. 

Projekt uchwały, którego wnioskodawcą był Burmistrz Gminy był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji. Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca obrad wspólnego posiedzenia Komisji  Monika Stadnicka przekazała, że 

obie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

Radni nie zabierali głosu. Przewodnicząca zamknęła dyskusję,  odczytała projekt 

uchwały, który poddała pod głosowanie.  
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania publicznego zarządzania 

drogą wojewódzką nr 830 w gminie Wąwolnica oraz udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Lubelskiego w zakresie całorocznego utrzymania chodników, kanalizacji 

burzowej oraz zieleni znajdujących się w pasie drogowym DW 830 na terenie gminy 

Wąwolnica. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Elżbieta Gąsiorowska, Wanda Gąsiorowska, Renata Hejno, Robert Kałdonek, Dorota 

Kolibska, Przemysław Kowalski, Sylwia Musiatowicz, Bartłomiej Rukasz, Michał Sadurski, 

Monika Stadnicka, Alina Szumiata, Iwona Taborek, Elżbieta Tomaszewska, Monika 

Wargocka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Stefaniak 

Przewodnicząca stwierdziła, że Nr X.65.25 przyjęcia do realizacji zadania publicznego 

zarządzania drogą wojewódzką nr 830 w gminie Wąwolnica oraz udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Województwa Lubelskiego w zakresie całorocznego utrzymania chodników, 

kanalizacji burzowej oraz zieleni znajdujących się w pasie drogowym DW 830 na terenie 

gminy Wąwolnica została podjęta. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu Ogólnego 

Gminy Wąwolnica. 

Projekt uchwały, którego wnioskodawcą był Burmistrz Wąwolnicy był omówiony na 

wspólnym posiedzeniu komisji. 

Przewodnicząca poprosiła o  przedstawienie opinii wspólnego posiedzenia komisji panią 

przewodniczącą Monikę Stadnicką. 

Przewodnicząca obrad Komisji Monika Stadnicka stwierdziła, że obie komisje 

zaopiniowały uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu. Przewodnicząca zamknęła dyskusję. Odczytała projekt uchwały, 

który następnie poddała pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu Ogólnego Gminy 

Wąwolnica. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Elżbieta Gąsiorowska, Wanda Gąsiorowska, Renata Hejno, Robert Kałdonek, Dorota 

Kolibska, Przemysław Kowalski, Sylwia Musiatowicz, Bartłomiej Rukasz, Michał Sadurski, 

Monika Stadnicka, Alina Szumiata, Iwona Taborek, Elżbieta Tomaszewska, Monika 

Wargocka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Stefaniak 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr X.66.25 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Planu Ogólnego Gminy Wąwolnica została podjęta. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Lubelskiego, o zmianę 

urzędowego rodzaju miejscowości Wąwolnicy-Kolonii. 

Projekt uchwały, którego wnioskodawcą był Burmistrz Wąwolnicy był omówiony na 

wspólnym posiedzeniu komisji. Przewodnicząca poprosiła o  przedstawienie opinii 

wspólnego posiedzenia komisji panią przewodniczącą Monikę Stadnicką. 

Przewodnicząca obrad Komisji Monika Stadnicka stwierdziła, że obie komisje 

zaopiniowały uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję.  

Radni nie zabrali głosu. Przewodnicząca zamknęła dyskusję. Odczytała projekt uchwały, 

który następnie poddała pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
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Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i 

Administracji za pośrednictwem Wojewody Lubelskiego, o zmianę urzędowego rodzaju 

miejscowości Wąwolnicy-Kolonii. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Elżbieta Gąsiorowska, Wanda Gąsiorowska, Renata Hejno, Robert Kałdonek, Dorota 

Kolibska, Przemysław Kowalski, Sylwia Musiatowicz, Bartłomiej Rukasz, Michał Sadurski, 

Monika Stadnicka, Alina Szumiata, Iwona Taborek, Elżbieta Tomaszewska, Monika 

Wargocka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Stefaniak 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr X.67.25 w sprawie wystąpienia z wnioskiem 

do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody 

Lubelskiego, o zmianę urzędowego rodzaju miejscowości Wąwolnicy-Kolonii została 

podjęta została podjęta. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Unia Miasteczek 

Polskich. 

Projekt uchwały, którego wnioskodawcą był Burmistrz, był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji. Przewodnicząca poprosiła o opinię. 

Przewodnicząca obrad wspólnego posiedzenia Komisji  Monika Stadnicka przekazała, że 

obie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie. 

 

- Przemysław Kowalski pytał, czy jest przewidziane podpisanie jakiegoś porozumienia z 

miastami partnerskimi? 

Burmistrz odpowiedział twierdząco, takie chęci mamy, tylko to musi być też poprzedzone 

pewną dyskusją. Padały nawet konkretne miejscowości, z którymi my jesteśmy związani. 

Burmistrz liczy na radnych, że Radni dostarczą propozycji. Natomiast uważa, że trzeba 

też poruszać się w jakimś  kluczu, ponieważ miasta partnerskie musi coś łączyć. 

Przykładowo Nałęczów podejmuje chociażby partnerstwo z miejscowościami 
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uzdrowiskowymi, czyli takimi, powiedzmy, charakterem zbliżonymi do siebie. My mamy te 

bardzo mocne wątki historyczne,, chociażby związane z nadaniem praw miejskich przez 

króla Kazimierza Wielkiego. Duże konotacje, chociażby pierwsze z brzegu miasto to jest 

miasto Kraków, ponieważ jest wiele tych konotacji.  Uniwersytet Krakowski,  Eliasz z 

Wąwolnicy, który był rektorem Uniwersytetu Krakowskiego, a chociażby  w ostatnim 

czasie ta najnowsza historia, ratowanie skarbów wawelskich, które też zdeponowano w 

mieście Kraków. Bardzo dobra relacja z dyrektorem obecnym Andrzejem Betlejem, 

dyrektorem Wawelu,  z którym Burmistrz miał przyjemność rozmawiać ich przedstawiciele 

byli u nas na uroczystości w Karmanowicach.  Trzeba by się głębiej zastanowić nad tymi 

partnerstwami,  tak żeby to były takie żywe partnerstwa, nie były to tylko takie 

miejscowości wskazane w sposób taki przypadkowy, tylko bardziej taki głębszy, 

przemyślany. No i żeby to partnerstwo działało w obydwie strony. My, wiadomo, coś 

mamy z tego partnerstwa, ale i nasz partner też coś od nas dostaje, więc jak najbardziej 

taka inicjatywa jest słuszna i wartościowa i rozwija przede wszystkim naszą społeczność, 

samorządy. Tak że tak odpowiadając literalnie, tak, przewiduję taką inicjatywę. 

 

Po wyczerpaniu tematu, Przewodnicząca zamknęła dyskusję,  odczytała projekt uchwały, 

który poddała pod głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Unia Miasteczek Polskich 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Elżbieta Gąsiorowska, Wanda Gąsiorowska, Renata Hejno, Robert Kałdonek, Dorota 

Kolibska, Przemysław Kowalski, Sylwia Musiatowicz, Bartłomiej Rukasz, Michał Sadurski, 

Monika Stadnicka, Alina Szumiata, Iwona Taborek, Elżbieta Tomaszewska, Monika 

Wargocka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Stefaniak 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr X.68.25 w sprawie przystąpienia do 

Stowarzyszenia Unia Miasteczek Polskich została podjęta. 
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Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o pomoc w likwidacji nadal 

trwającego systemu komunistycznego, zarządzanego przez nielegalnie działające 

organizacje partyjne i sędziowskie oraz o podjęcie współpracy z UCiDK, w celu 

wprowadzenia ładu konstytucyjnego, tak, aby Naród Polski mógł sprawować władzę 

bezpośrednio zgodnie z art. 4 KRP. 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały, który został przygotowany przez 

komisję Skarg, Wniosków i Petycji był omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, 

następnie poprosiła o  przedstawienie opinii  komisji Przewodniczącą obrad wspólnego 

posiedzenia Monikę Stadnicką. 

Radna Monika Stadnicka przekazała, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie przez 

obie komisje. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem a następnie   poddała go pod głosowanie. Kworum zachowane. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o pomoc w likwidacji nadal trwającego 

systemu komunistycznego, zarządzanego przez nielegalnie działające organizacje 

partyjne i sędziowskie oraz o podjęcie współpracy z UCiDK, w celu wprowadzenia ładu 

konstytucyjnego, tak, aby Naród Polski mógł sprawować władzę bezpośrednio zgodnie z 

art. 4 KRP. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Elżbieta Gąsiorowska, Wanda Gąsiorowska, Renata Hejno, Robert Kałdonek, Dorota 

Kolibska, Przemysław Kowalski, Sylwia Musiatowicz, Bartłomiej Rukasz, Michał Sadurski, 

Monika Stadnicka, Alina Szumiata, Iwona Taborek, Elżbieta Tomaszewska, Monika 

Wargocka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Stefaniak 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr X.69.25 w sprawie rozpatrzenia petycji o 

pomoc w likwidacji nadal trwającego systemu komunistycznego, zarządzanego przez 
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nielegalnie działające organizacje partyjne i sędziowskie oraz o podjęcie współpracy z 

UCiDK, w celu wprowadzenia ładu konstytucyjnego, tak, aby Naród Polski mógł 

sprawować władzę bezpośrednio zgodnie z art. 4 KRP została podjęta. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w obronie konstytucyjnej zasady 

niezawisłości i niezależności sędziów polskich. 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały, który został przygotowany przez 

Komisję Skarg, Wniosków i Petycji był omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, 

następnie poprosiła o  przedstawienie opinii  wspólnego posiedzenia komisji 

Przewodniczącą obrad Monikę Stadnicką, która przekazała, że uchwała została 

zaopiniowana pozytywnie przez obie komisje. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. Radni nie zabrali głosu. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem a następnie   poddała go pod głosowanie. Kworum zachowane. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w obronie konstytucyjnej zasady 

niezawisłości i niezależności sędziów polskich. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Elżbieta Gąsiorowska, Wanda Gąsiorowska, Renata Hejno, Robert Kałdonek, Dorota 

Kolibska, Przemysław Kowalski, Sylwia Musiatowicz, Bartłomiej Rukasz, Michał Sadurski, 

Monika Stadnicka, Alina Szumiata, Iwona Taborek, Elżbieta Tomaszewska, Monika 

Wargocka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Stefaniak 

Przewodnicząca stwierdziła, że Nr X.70.25 w sprawie rozpatrzenia petycji w obronie 

konstytucyjnej zasady niezawisłości i niezależności sędziów polskich została podjęta. 
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Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Wąwolnicy. 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały, który został przygotowany przez 

komisję Skarg, Wniosków i Petycji był omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, 

następnie poprosiła o  przedstawienie opinii  komisji Przewodniczącą obrad wspólnego 

posiedzenia. Monika Stadnicka Przewodnicząca obrad obu Komisji przekazała, że 

uchwała została zaopiniowana pozytywnie przez obie komisje. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu zamknęła dyskusję, odczytała projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem a następnie   poddała go pod głosowanie. Kworum zachowane. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Wąwolnicy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Elżbieta Gąsiorowska, Wanda Gąsiorowska, Renata Hejno, Robert Kałdonek, Dorota 

Kolibska, Przemysław Kowalski, Sylwia Musiatowicz, Bartłomiej Rukasz, Michał Sadurski, 

Monika Stadnicka, Alina Szumiata, Iwona Taborek, Elżbieta Tomaszewska, Monika 

Wargocka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Ewelina Stefaniak 

Przewodnicząca stwierdziła, że  uchwała Nr X.71.25 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Burmistrza Wąwolnicy została podjęta. 

Ad.16. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca poinformowała, ze do wczoraj nie wpłynęła żadna interpelacja ani 

zapytanie na piśmie. Obecnie też nikt nie złożył interpelacji ani zapytań na piśmie . 

 

Ad. 17. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodnicząca poinformowała , że protokół z VIII sesji Rady Gminy Wąwolnica zgodnie 

ze statutem został wyłożony w biurze Rady, został również zamieszczony w eSesji, do 

protokołu  nie wpłynęły żadne uwagi. 
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Przewodnicząca poinformowała, że wszystkie wnioski, które zostały złożone do Biura 

Rady, zostały Radnym przedstawione na komisji. Inne od  czasu komisji nie wpłynęły. 

- Radny Przemysław Kowalski pytał czy Urząd Gminy planuje wejść w formie operatora 

do programu Czyste Powietrze, ten nowy nabór od '25 roku, poinformował również, że  w 

niedzielę Palmową odbędzie się kiermasz ciast, dochód z którego zostanie przekazany 

na konto Bystrzaków, którzy zbierają na wyjazd, na festiwal w Macedonii. Zachęcał do 

wzięcia udziału w kiermaszu, można również upiec ciasto i przynieść na kiermasz. 

Burmistrz odpowiedział, że wraz z sołtysem Łąk byli na tej drodze, zajechali od starego 

Gaju, od strony Wojciechowa, faktycznie droga jest w złym stanie, natomiast jest to droga 

powiatowa,  

Odnośnie Czystego Powietrza - za chwilę już rozpoczyna się nowa edycja Czystego 

Powietrza. Dostaliśmy z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska taką sugestię, 

taką propozycję, aby stworzyć taką, w zasadzie taki etat, a może nawet referat bycia 

operatorem tego programu. W tym momencie zastanawiamy się  nad tym, dlatego że to 

wiąże się, mimo że WFOŚ proponuje jakieś kwoty za posiadanie tego operatora, to jednak 

jest to bardzo duże wyzwanie organizacyjne. I w tym momencie wraz z samorządami 

ościennymi, prowadzone są rozmowy. Wczoraj na ten temat Burmistrz rozmawiał, między 

innymi z Burmistrzem Nałęczowa Wiesławem Pardyką. Oni też są na etapie takiej analizy, 

ponieważ wiąże się to z dosyć sporą zmianą organizacyjną,  bo jeżeli chcemy jakby 

niejako przejąć rolę tego WFOŚ-u, czyli pełna obsługa od początku do samego końca, no 

to musimy tu się zastanowić. Nawet taki pomysł padł, żeby takiego operatora jednego, 

może na kilka samorządów stworzyć. Może to jest takie wyjście z sytuacji, ponieważ my 

na dzisiaj jakby organizacyjnie nie jesteśmy przygotowani. 

Odpowiadając literalnie, nie mamy takiego operatora na dzisiaj. Zastanawiamy się, jak do 

tego tematu podejść, bo to jest rzecz nowa i wiąże się z wieloma obowiązkami. Czyli 

mówiąc krótko, to, co WFOŚ realizuje do tej pory, my byśmy brali to na siebie, wszystkie 

obowiązki, no ale też  konsekwencje w pełnym wymiarze. Także jeżeli coś się w tym 

temacie zmieni Burmistrz na pewno o tym poinformuję.  

- Radny B. Rukasz zwrócił się z prośbą odnośnie oświetlenia w miejscowości Kębło od 

numerów 1 do 6. To jest zaplecze ulicy Kębelskiej, to jest właśnie od Zakonu Sióstr aż do 

Zespołu Szkół w Kęble. Niektórzy nie mają bezpośredniego dojazdu do głównej ulicy, jest 

ciężej przejść w nocy. – W imieniu mieszkańców zwraca się, żeby tam może jakieś 

oświetlenie w miarę możliwości zastosować. 

Pytał również, czy przyszła odpowiedź na pismo Radnych, które zostało wysłane do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Lublinie odnośnie zabezpieczenia przejścia dla pieszych 

w Wąwolnicy. 

- Burmistrz udzielił odpowiedzi, jeżeli chodzi o oświetlenie, no to musimy to 

przeanalizować. Koszty oświetleniowe są bardzo wysokie już od początku, na poziomie 

projektowania, później wykonawstwa, więc tutaj by sugerował, żeby to włączyć  w ten 

proces.  Może jakieś pismo by pomogło, żebyśmy mogli to przeanalizować. Zwyczajowo 

sołectwa swoim budżetem sołeckim wspomagają takie inwestycje, tutaj jakby Rąblów 
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chociażby czy Rogalów,  Zarzeka, zdaje się, Łopatki chociażby, poszczególne 

miejscowości w tym  uczestniczą, więc to trzeba by poddać 

takiej głębszej analizie. 

Odnośnie pisma, które dotyczy oświetlenia Burmistrz takiego pisma odpowiedzi nie 

widział, więc prawdopodobnie nie przyszło. 

Powiedział też, że intencja jest taka żeby pójść w tą stronę, jaka jest  przy ulicy Zamkowej, 

przy szkole. Kilka lat temu powstało tam przejście aktywne i wydaje się, że spełnia swoje 

zadanie. Tutaj też to miejsce jest bardzo słabo widoczne, doświetlone. Też idziemy w tą 

stronę, żeby to doświetlić, no i żeby nie było takich zdarzeń jak było ostatnio. 

Rozmowa o dowieszeniu lampy oświetleniowej, znalezieniu rozwiązania, które pozwoli na 

poprawę bezpieczeństwa. 

- Radna Elżbieta Gąsiorowska pytała o możliwość poprawy przejezdności drogi 

powiatowej na Polkowszczyźnie. Droga jest w fatalnym stanie, deklarowała, że część 

funduszu sołeckiego Zarzeki jest skłonna  przeznaczyć na ten cel. 

Burmistrz odbył spotkanie i rozmowę z przedstawicielami Powiatu na temat modernizacji, 

bardziej takiego, powiedzmy, usprawnienia czy udrożnienia tej drogi. I były zapewnienia 

pana wicedyrektora Łukasza Ciupy, że to coś zostanie zrobione. W zeszłym tygodniu 

Burmistrz był  z panem sołtysem z miejscowości Łąki od strony Łubek, Starego Gaju  od 

strony Wojciechowa też wygląda bardzo, bardzo źle.  To jest taka droga polna, o którą no 

jakby Powiat nie zabiegał. W zasadzie nigdy tam  nie było żadnego wytyczania. Ta droga 

też ma duże takie meandry. No na pewno nie idzie po śladzie własnościowym, to jest 

jasne. Natomiast ten temat był zgłaszany. 

Burmistrz zadeklarował, że po sesji zadzwoni do pana dyrektora, czy jakieś tutaj ruchy 

oni planują. Burmistrz uważa, że fundusz sołecki miejscowości Zarzeka raczej 

niekoniecznie byłby 

wskazany do użytku na drodze powiatowej. To jest obowiązek Powiatu w tym momencie, 

żeby coś tam zrobić. W rozmowie z sołtysem w zeszłym tygodniu, padła taka sugestia ze 

strony sołtysa, żeby  z jednej strony tłuczeń, a z drugiej strony też jakaś równiarka tam 

się pojawiła, bo ten teren trzeba po prostu troszkę podrównać. Tam są duże doły, tam w 

zasadzie porusza się ciężki sprzęt rolniczy i w sytuacji, kiedy jedzie przez to błoto, no to 

te dziury się po prostu pogłębiają. I chyba to jest główna przyczyna. Tam są po prostu 

pola, więc rolnicy muszą tamtędy jeździć. Burmistrz zapyta, jakie oni mają tutaj plany i 

jakie zamierzenia. 

 

-Radny Robert Kałdonek nawiązując do wyjazdów po drogach gminnych, w Grabówkach 

w tym rozdole droga asfaltowa,tam obsuwało się pobocze. Sekretarz Grzegorz Dunia  tam 

zabiegał, że to musi być szybka interwencja.  Czy coś w tej sprawie jest robione? Coś się 

działo z tą drogą?  

Burmistrz powiedział, że wtedy bardzo chcieli zrobić to zadanie i nawet znaleźliśmy 

wykonawcę, bo nie każdy wykonawca chce to zrobić. Natomiast mieliśmy wykonawcę,  

który finalnie tego z przyczyn zdrowotnych nie podjął. Mieliśmy wykonawcę, który to 
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deklarował, bo faktycznie tam jest taka potrzeba. Natomiast no, jakby przed podpisaniem 

bezpośrednio umowy odmówił tej usługi z przyczyn osobistych, zdrowotnych i nie 

znaleźliśmy innego wykonawcy, który by to podjął, bo to nie jest łatwe zadanie. Tak jak 

długo szukaliśmy chociażby w Rogalowie wykonawcy i też czekaliśmy długo na niego. 

Tak tutaj nie podjął tematu, ale będziemy chcieli w tym roku ten temat załatwić. Natomiast 

zadanie jest bardzo trudne ze względu, że tam jest dół, ta droga się po prostu rozchodzi. 

Tam jest duży wąwóz. Zresztą kilka lat temu była tam taka praca bardzo skomplikowana 

zrobiona. Trzeba było sprzętem ciężkim wjechać do tego wąwozu z zupełnie innej strony. 

Zrobić taki, mówiąc kolokwialnie, czop betonowy, żeby ta droga w ogóle się trzymała. No 

ale jak widać, teraz to też wymaga interwencji. Będziemy chcieli to zrobić. 

 

Ad. 18. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodnicząca o godz. zamknęła obrady  

X sesji Rady Gminy Wąwolnica. 

Protokół zawiera chronologiczny przebieg sesji oraz inne istotne fakty mogące mieć 

wpływ na ocenę ważności przebiegu sesji. 

Uchwały podjęte na sesji stanowią załączniki do protokołu. 

Nagrania z pełnym przebiegiem sesji udostępniono pod adresem:. 

https://wawolnica.esesja.pl/transmisja/66293/xasesjaaradyawadniuaczwarteka27amarca

a2025.htm 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: J. Paciejewska – insp. ds. obsługi Biura Rady Gminy 

…………………………………….. 

Przewodnicząca Rady Gminy Wąwolnica :Dorota Kolibska 

…………………………………….. 

 

Załączniki: 

1. Uchwały podjęte na sesji.  

2. Wykaz głosowań. 

3. Lista obecności Radnych. 

4. Lista gości obecnych na sesji. 

 

 

 

 

 


